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Caldes 

Sessió informativa de l'Ajuntament sobre els Pressupostos del 1990 
Joan SERRAT 

Caldes de Montbui.- El passat divendres dia 9, es va fer final
ment, l'ajornada sessió informativa que s'havia convocat per quin
ze dies abans, al mateix local del Centre Democràtic i Progressis
ta. Aquest cop, l'assistència va ser una mica més nombrosa que 
l'altre dia, en total unes cinquanta persones, escoltaren les expo
sicions dels Pressupostos IMunicipals per al present any a càrrec 
de l'alcaldessa, Montserrat Domènech, del tinent d'alcalde I encar
regat d'Hisenda, Joan Villanueva així com dels regidors de Sani
tat, Vicenç Coma, el d'Ensenyament I Joventut, Alfons Garcia i el 
d'Agricultura, Pelai Busquets. 

En primer terme, Montserrat 
Domènech, va fer una valoració 
global dels pressupostos que 
s'havien aprovat en el Ple del 
Consiçtori calderí el dia 10 de ge
ner. "Es una de les decisions més 
importants perquè marca tots els 
programes i projectes que s'ani
ran realitzant al llarg de l'any" per 
afegir més tard: "El pressupost 
d'aquest any ha estat llargament 
treballat i puc dir que ha estat un 
esforç realitzat no sols pel Regi
dor sinó també pels tècnics de 
l'àrea posant sobre la taula els 
projectes que hi havia i els que es 
mantenien d'altres anys, projec
tes que són un reflex d'un procés 
de modernització i que tenen tots 
ells un únic objectiu: que la nos
tra vila, millori tant pel que fa als 
espais públics, o serveis públics, 
com en els nivells de qualitat de 
vida". Entrant ja en una valoració 
més pròpia dels pressupostos, 
l'alcaldessa, Montserrat Domè
nech va dir "abans d'entrar en 
l'explicació dels números, voldria 
destacar un fet important: una 
part d'aquest pressupost, va des
tinat a serveis personals que en
globen les àrees de Cultura, Sa
nitat, Esports, Educació, Joven
tut, Participació Ciutadana i Ser
veis Socials... tots aquests pro
grames i projectes, reflecteixen 
una voluntat i creença en el tema 
de la solidaritat humana, la majo
ria dels recursos, van destinats a 
grups de població amb unes de
terminades dificultats 0 grups 
amb poc poder adquisitiu però 
creiem que tenen el dret de tenir 
opcions per millorar i superar les 
dificultats a través d'aquests pro
grames que es creen amb diners 
públics. També cal destacar l'a
portació que l'Ajuntament fa a en
titats, grups, associacions, ja si
gui de serveis municipals com 
poden ser els Patronats o d'Ini
ciativa privada". 

Parla Joan Villanueva, 
tinent d'alcalde 

d'Hisenda 
Tot seguit, després de la pre-

sentació-introducció de l'alcal
dessa, va parlar el màxim respon
sable dels Pressupostos d'en
guany, çl regidor i tinent d'alcal
de de l'Area d'Hisenda, Joan Vi
llanueva, el qual va dir que s'ha
via presentat l'esborrany, el 30 de 
novembre "amb la finalitat de que 
sinó fos aprovat abans de final 
del 89 ho fos a primers del 90 i es 
va voler que fos discutit per tots 
els grups de l'Ajuntament, això es 
va fer a les Comissions Informati
ves, entregant-se la documenta
ció adient. Fruit de les negocia
cions es varen produir diverses 
modificacions a l'esborrany que 
nosaltres havíem presentat ini
cialment", però els socialistes es 
trobaren a poc del Ple dels Pres
supostos amb una sorpresa "dos 
dies abans del Ple havien dit que 
votarien favorablement els regi
dors del PSC, IC i CiU i 24 0 48 
hores abans es manifestava 
agraït per les propostes que se li 
havien acceptat però que vota
rien —el grup convergent— en 
contra. Nosaltres vàrem pensar 
que si algú tenia de trencar el 
pacte que fossin ells, les propos
tes que varen venir de CiU al 
Pressupost les vàrem mante
nir....". 

Joan Villanueva, va opinar amb 
respecte als presents Pressupos
tos I a les negociacions amb els 
altres grups polítics "nosaltres 
podem dir que ha estat un resul
tat molt consensuat aquest any, 
totes aquestes coses que es 
diuen són una contradicció amb 
el que el propi representant —re
ferint-se a CiU— d'aquest grup, 
va explicar". 

Posteriorment Joan Villanueva, 
va informar que aquest pressu
post era el primer que s'aplicava 
segons la nova Llei d'Hisenda Lo
cal que té com a objectiu el sim
plificar el tema tributari local, més 
endavant va informar de les par
tides que pugen, de les que es 
mantenen i les que baixen res
pecte el Pressupost de l'any pas
sat. Així desapareixen l'Impost 
sobre Publicitat que pagaven els 
establiments, la taxa de guarderia 

De dreta a esquerra, Vicenç Coma —regidor de Sanitat-, Joan Villanueva —tinent d'alcalde I regidor d'hisenda—, l'alcaldessa 
Montserrat Domònech, Allons Garcia —regidor de Joventut i Ensenyament— i Pelai Busquets -Agricultura-. 

rural i el d'Inspecció de Motors. 
Es redueixen els de les plusvà-
lues dels terrenys i no dismi
nueixen la Contribució Territorial 
Urbana que puja un 0,6% —el mí
nim que estableix la Llei i que és 
un dels més baixos. Pugen: la 
taxa de recollida de deixalles amb 
un important creixement però no 
si el comparem amb altres pobles 
del voltant, així com l'Impost so
bre Vehicles de tracció mecànica 
que puja també segons les tarifes 
mínimes que marca la Llei. 

Joan Villanueva, va informar 
tot seguit de les partides que re
presenten el capítol d'Ingressos 
pel 90, així d'aquesta manera, 
139 milions els aporta l'actual Im
post sobre Béns Inmobles antiga
ment dita Contribució Territorial 
Urbana, 27 milions les Llicències 
Fiscals, 58 milions els increments 
sobre els valors dels terrenys 
—plusvàlues—, 32 milions l'Im
post dels Vehicles, 26'5 milions 
les Llicències d'Obres i 19'5 mi
lions les recollides de deixalles. 
Mentrestant, l'Estat aportarà a l'A
juntament uns 115 milions de 
pessetes. L'Ajuntament ingressa
rà per treballs que realitza com 
són subvencions, crèdits, contri
bucions especials un total de 694 
milions de pessetes. 

En el capítol de despeses per 
aquest any, el tinent d'alcalde 
d'Hisenda, Joan Villanueva, les 
va desglossar així: —Centre Cívic 
1' Fase, 41 milions. —Acabament 

del Pavelló Vell, II" Fase, 30 mi
lions. — Remodelació carrers 
Centre Històric: Vic, Forn, Pont en 
pressupost estimat, 60 milions. 
—Construcció Plaça de l'Amet
ller, 10 milions. —Remodelació 
Camp de Futbol, grades i vesti
dors, 6 milions. —Accés Pavelló 
Vell i Escola Pública "El Farell", 5 
milions. —Remodelació Amplia
ció de l'abocador de deixalles, 13 
milions. —Redacció projectes. 
—Asfaltats Camp de l'Arpa i So
lera. —Remodelació Casa de la 
Vaqueria per convertir-se en la 
Guarderia "Gegant del Pi" que 
actualment té instal·lacions Es
portives, 5 milions. —Ampliació 
de nínxols al Cementiri. —Enllu-
mentat. —Millora espais públics. 
—Placeta de la tortuga, etc. —Les 
despeses pel que fa al nombre de 
personal de l'Ajuntament distri
buït en les diverses àrees i Patro
nats, així com de material suposa 
una despesa de 146 milions i 8 
milions més per l'alcaldia. Tot se
guit, es va anar detallant les des
peses per cada regidoria que ja s 
s vàrem publicar en un anterior 
número. 

Alfons Garcia, regidor de Cul
tura i Ensenyament. 

El regidor comunista d'Iniciati
va per Catalunya, que governa 
conjuntament amb el grup muni
cipal socialista a l'Ajuntament de 
Caldes, Alfons Garcia, també va 
intervenir a la Sessió Informativa i 
va manifestar "aquest pressupost 

allarga el disseny del que s'havia 
aprovat fins ara" i va destacar els 
diners que l'Ajuntament destina 
als Serveis Personals. "A l'ano
menar anteriorment disseny de 
Caldes, això vol dir quan fa refe
rència a la remodelació del Nucli 
Antic, Turisme, etc". Valorar molt 
positivament les subvencions 
que es destinen als escolars per 
nombroses activitats que cap al
tre Ajuntament aporta com són: 
psicòleg, tallers de música i plàs
tica, etc. i reciclatge de profes
sors a Caldes que vénen dels po
bles del voltant, tot això dins de 
l'Àrea d'Ensenyament. 

Pel que fa a Joventut va desta
car "l'important increment en els 
Pressupostos en les dues darre
res legislatures, tot i a la manca 
d'espai físic, s'han fet idees en
grescadores, com el Punt d'Infor
mació Juvenil que això no ho té 
tothom". Després potser en un to 
clarament electoral, Alfons Garcia 
va dir "nosaltres sí tenim una idea 
del que cal fer: un projecte de fu
tur que cal vetllar, cal invertir una 
part molt important d'aquest 
pressupost, us puc dir que quant 
a les activitats que genera l'Ajun
tament, en tota l'Àrea puja 39 mi
lions, totes les regidories aques
tes: Serveis Personals i en apor
tacions en subvencions a entitats 
puja 57 milions. Són uns diners 
destinats a la solidaritat I a un pro
jecte de futur...". 
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